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Na osnovu Clana 187 Poslovnika Skup gtine Crne Gore, u ime poslanldkog
kluba DPS-a, predsjedniku Vlade, postavljam pitanje:

Gospodine predsjedniZe,

Slulaj infekcije beba u bjelopoljskoj bolnici, prethodnih dana, bio je
predmet dominantne painje javnosti. Koje mjere i aktivnosti su preduzete u
cilju utvrdivanja uzroka, a posebno u cilju sprjaavanja novih slulajeva?

Obrazloienje

Prethodnih dana cjelokupnu crnogorsku javnost ujedinila je strepnja nad
iivotima tek rodenih beba i saosjkanja sa njihovim porodicama i tuga za
izgubljenim — tek nastalim iivotonn.

Razlog za postavljanje ovog pitanja je i potreba da svi zajedno joS"
jednom ukaiemo da unapredenje za gtite zdravlja ljudi, a posebno porodilja i
djece, treba da budu stalna briga i obaveza na geg drugtva.

U iivotu svakog drugtva, svake zajednice, kao i svakog pojedinca postoje
odredeni dogadaji koji opominju, koji upozoravanju, all koji istovremeno i
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pokredu na nova pravila pona ganja, na nove iskorake, na nova pregal gtva, na
novi kvalitet.

Ovakvi sludajevi sa, na alost svih nas, tragitnim posljedicama,
predstavljaju veliki izazov I, siguran sam, pokredu na razmiSljanje i akciju sve
segmente drugtva. Oni su snaina opomena svim odgovornim i povod da izo§tre
fokus na svoje aktivnosti bez obzira gdje je zona njihove odgovornosti (u
izvrkoj, zakonodavnoj iii sudskoj vlasti — i ministri, i poslanici, i sudije...), bez
obzira na profesiju (doktor iii profesor, administrativni iii socijalni radnik,
sluibenik iii menadier...), bez obzira na kojem nivou rade (lokalnom
driavnonn), i bez obzira na politidku iii bib o koju drugu pripadnost.

Ovaj sludaj bio je povod ostavke nninistra Radunovida, ostavke koja je in
ne samo ljekara humaniste, nego i dovjeka visokih moralnih i profesionalnih
kvaliteta, koji je kao takav prepoznat u Crnoj Gori. Ostavke koja de doprinijeti
novom standardu, novom vi gem stepenu odgovornosti u svakoj oblasti i u
obavljanju svake javne funkcije.

Na kraju, mislim da je vaino da ukgemo na dinjenicu da najvedi broj
ljekara i zdravstvenih radnika vrlo posvedeno i na krajnje odgovoran i
profesionalan nadin obavljaju svoj posao. Svjedoci smo brojnih primjera u
kojima oni svakodnevno pokazuju najvi g i stepen struenosti, posvedenosti i
rezultata u za gtiti zdravlja ljudi.

Javnost je i ovih dana informisana o naporima ljekara i medicinskog
osoblja u borbi za 2ivot i zdravlje detiri bebe pogodene infekcijom. Svi zajedno i
strahujemo i nadamo se pobjedi. Pobjedi iivota.

PREDSJEDNIK KLUBA
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SKUPkTINA CRNE GORE
Gospodin Ranko KRIVOKAPIC, predsjednik

Patovani predsjedniee Parlamenta,

skladu sa stavom 7 elana 187 Poslovnika SkupKtine Crne Gore u prilogu
dc.stavljam pisane odgovore na poslanieka pitanja, postavljena tokom Premijerskog
sala odrianog 26. novembra 2014. godine.

S pogtovanjem,

Alo JiTKANIC



1. Milutin SIMOVIt

POSLANItKO PITANJE

Slueaj infekcije beba u bjelopoljskoj bolnici, prethodnih dana, bio je predmet dominantne
painje javnosti. Koje mjere i aktivnosti su preduzete u cilju utvrdivanja uzroka, a posebno
u cilju spreeavanja novih slueajeva?

Obrazloienje

Prethodnih dana cjelokupnu crnogorsku javnost ujedinila je strepnja nad Z'ivotima tek rodenih
beba i saosjetanja sa njihovim porodicama i tuga za izgubljenim - tek nastalim iivotom.

Razlog za postavljanje ovog pitanja je i potreba da svi zajedno jo g jednom ukaiemo da
unapredenje zagtite zdravlja ljudi, a posebno porodilja i djece, treba da budu stalna briga i
obaveza nageg drugtva.

U 2ivotu svakog dru gtva, svake zajednice, kao i svakog pojedinca postoje odredeni dogadaji koji
opominju, koji upozoravaju, au i koji istovremeno i pokretu na nova pravila pona ganja, na nove
iskorake, na nova pregala gtva, na novi kvalitet.

Ovakvi slutajevi sa, na	 svih nas, tragienim posljedicama, predstavljaju veliki izazov
siguran sam, pokretu na razmi gljanje i akciju sve segmente drugtva. Oni su sna±na opomena svim
odgovornim i povod da izo gtre fokus na svoje aktivnosti bez obzira gdje je zona njihove
odgovornosti (u izvr gnoj, zakonodavnoj iii sudskoj vlasti - i ministri, i poslanici, i sudije ...), bez
obzira na profesiju (doktor, iii profesor, administrativni iii socijalni radnik, sluThenik
menadier...), bez obzira na kojem nivou rade (lokalnom iii dr'iavnom), i bez obzira na politieku
bibo koju drugu pripadnost.

Ovaj slutaj bio je povodom ostavke ministra Radunovita, ostavke koja je em ne samo ljekara
humaniste, nego i tovjeka visokih moralnih i profesionalnih kvaliteta, koji je kao takav prepoznat
u Crnoj Gori. Ostavke koja ee doprinijeti novom standardu, novom vi gem stepenu odgovornosti u
svakoj oblasti i u obavljanju svake javne funkcije.

Na kraju, mislim da je vaino da uka/emo na tinjenicu da najveti broj ljekara i zdravstvenih
radnika vrlo posveteno i na krajnje odgovoran i profesionalan natin obavljaju svoj posao.
Svjedoci smo brojnih primjera u kojima oni svakodnevno pokazuju najvi gi stepen strutnosti,
posvetenosti i rezultata u za gtiti zdravlja ljudi.

Javnost je i ovih dana informisana o naporima ljekara i medicinskog osoblja u borbi za Zivot i
zdravlje tetiri bebe pogodene infekcijom. Svi zajedno i strahujemo i nadamo se pobjedi. Pobjedi



ODGOVOR

Pogtovani poslanite Simovidu,

Prije svega, elim da izrazim .ialjenje zbog gubitka jednog'Zivota i da podijelim iskrena
saosjetanja s ljudima koji su praivjeli iii prelivljavaju te gke trenutke, zbog toga to se dogodilo u
Bijelom Polju. ivimo u vremenu koje je nautno-tehnologkim razvojem stvorilo velike
moguanosti da ljudski'Zivot ne samo za gtitimo i doprinesemo njegovom kvalitetu, vet i da ga
prodtdimo. U takvoj situaciji, ne mcdemo se pomiriti sa tinjenicom da se 2Ivot ugrozi, a kamoli
izgubi zarad propusta kakvih nije bib o ni unazad vie decenija, kada smo bill i ekonomski i
kadrovski daleko siromagnije drugtvo.

Svjestan znataja ove oblasti prilikom preuzimanja du sinosti predsjednika Vlade, u ekspozeu sam
istakao da te jedan od tri najvaThija i prioritetna aspekta unapredenja nivoa Zivotnog standarda
svakog pojedinca bit! obezbjedenje Icvalitetnije zdravstvene usluge, i kazao da je to krupan izazov
za politiku nove Vlade. Do danas na g cilj se nije promijenio.

Podsjetitu jo g i ovo - istom prilikom sam upozorio da, iako su sredstva koja izdvajamo za
zdravstvenu zagtitu znatajna (oko 5,1% BDP) kvalitet usluga nije na nivou otekivanja gradana,
da je zbog toga zdravstveni sistem, all i vlast u cjelini, testo na meti kritike gradana.

Ova i ranije vlade su tokom duieg prethodnog perioda radile na razvoju zdravstvene
infrastrukture. Puno je uloieno i u usavr gavanje medicinskog osoblja, nabavku savremene
opreme, takode na definisanju zakonskih okvira koji treba da omogute kvalitetnije korigtenje
resursa, veal mobilnost ljekara, dostupnost novih dijagnostitkih tehnologija... Pokazuje se,
na2alost jog nedovoljno utinkovito. Punu valorizaciju budietskih sredstava u iznosu od 171
miliona eura godi gnje, koja se izdvajaju za potrebe zdravstva dobitemo tek nakon to
obezbijedimo racionalniju, kvalitetniju organizaciju sistema i punu posveeenost i profesionalan
odnos svih koji svoje radno anggovanje veal za oblast od presudnog znataja za kvalitet nagih
Zivota. Moramo preko not! postati svjesni, kako u ustanovama crnogorskog sistema zdravstvene
zagtite, tako i u strukturama vlasti, posebno nadlanim za tu oblast da je bibo kakav propust u
obezbjedivanju potrebne njege pacijentima, apsolutno neprihvatljiv. Tragedija gubitka jednog tek
zapotetog ±t ivota je cijena koju crnogorsko dru gtvo, ne smije sebi dozvoliti, niti tolerisati. Dobili
smo surovu opomenu, da ne postoje male i velike gre gke i nepathje i da u ovoj obalsti odstupanja
od profesionalnih standarda ne smije bit!. Oni koji to ne shvataju, nemaju gta traiti u
crnogorskom zdravstvenom sistemu.

Naialost, nedavna de gavanja u Op gtoj bolnici Bijelo Polje su pokazala da je u toj ustanovi izostala
adekvatna implementacija zagtitnih mjera bezbjednosti njege majki i novorodentadi, zbog tega je
od 3. do 12. novembra, petoro djece sa znacima infekcije, iz tamo gnjeg porodiligta uputeno na
Odjeljenje neonatologije, Instituta za bolesti djece Klinielcog centra Crne Gore u Podgorici. Jedno
dijete je preminulo, dvije bebe su otpu gtene iz KCCG-a 24.11, jute je otpu gtena jedna beba, dok je
zdravstveno stanje bebe koja je bila krititno, prema informacijama koje sam dobio, stabilno.



U odnosu na Vage pitanje o mjerama i aktivnostima koje su preduzete u cilju utvrdivanja uzroka,
a posebno u cilju spreeavanja novih slueajeva, koristim priliku da Vas informi gem sljedeee:

• Po dobijanju prijave o prijemu u centar Crne Gore djece iz Bijelog Polja zaraiene
novorodenatkom infekcijom, direktor Centra za kontrolu i prevenciju bolesti u Institutu za
javno zdravlje obavijestio je epidemiologa u Bijelom Polju koji je istog dana, u prisustvu
sanitarnog inspektora, obigao ginekolo gko odjeljenje sa porodili gtem i neonatologke
jedinice djeeijeg odjeljenja, i tom prilikom utvrdio niz nedostataka i nepravilnosti.

Inspektor je, 14.11, preduzeo mjere iz svoje nadlanosti (hitno podizanje nivoa higijene u eitavoj
bolnici, hitno sprovodenje mjera dezinfekcije, dezinsekcije deratizacije, vanredne sanitarne
preglede svih zaposlenih na oba odjeljenja zbog neposjedovanja ovjerenih sanitarnih knjaica,
zabranu dolaska na posao kompletnog osoblja neonatologije i izricanje noveane kazne direktoru
Opgte bolnice Bijelo Polje). Istog dana i epidemiolog je obavio neophodna ispitivanja, a njegovi
nalazi su uputeni laboratoriji Instituta za javno zdravlje.

• Dan kasnije, po nalogu ministra zdravlja, strueni tim Instituta za javno zdravlje i glavni
zdravstveno-sanitarni inspektor uputeni su u Op gtu bolnicu Bijelo Polje radi preduzimanja
radnji i mjera u skladu sa njihovim ovlageenjima.

• 16. novembra ministar zdravlja Miodrag Radunovie je sa saradnicima takode obigao Opgtu
bolnicu u Bijelom Polju i torn prilikom, u cilju zagtite zdravlja, srpeeavanja i suzbijanja
zaraznih bolesti, uveo sljedeee mjere:

- zabranu rada Odjeljenja za ginekologiju i aku§erstvo i Odsjeka neonatologije na djeeijem
odjeljenju u OpKtoj bolnici Bijelo Polje,

- razrjegenje duZnosti naeelnika ginekologije i aku gerstva, naeelnika neonatologije i glavne
sestre Ginekolo gko - akugerskog odjeljenja sa neonatologijom.

U meduvremenu, kapaciteti Opgte Bolnice Berane i Doma zdravlja Bijelo Polje stavljeni su na
raspolaganje pacijentkinjama iz Bijelog Polja.

• 17. novembra direktor Op gte bolnice Bijelo Polje, podnio je ostavku Odboru direktora te
ustanove. Istog dana i ministar zdravlja, proldr Miodrag Radunovie podnio je ostavku,
koju sam prihvatio na sjednici Vlade, 18. novembra 2014. godine.

• Zbog propusta koji su konstatovani u radu Odjeljenja za ginekologiju i aku§erstvo ()Otte
bolnice u Bijelom Polju, Ministarstvo zdravlja je iniciralo pojaean nadzor svih zdravstvenih
ustanova od strane zdravstveno- sanitarne inspekcije Uprave za inspekcijski nadzor, kao i
analizu angaZovanosti svih komisija za kontrolu kvaliteta i komisija za intrahospitalne
infekcije, kao tijela zaduZenih za sprovodenje kvaliteta rada i bezbijednosti u zdravstvenim
ustanovama.

•



Dame i gospodo,

Ovim povodom u javnosti su pojanje polemike o ispunjenosti iii neispunjenosti predvidenih
medicinskih procedura. To to smeta, vjerujem veeini gradana, je da granicu odgovornosti
pokugavamo vezati za ocjenu ispunjenosti procedure. Jer, ona nije tu, ona je vezana za granicu
moraine i profesionalne odgovornosti da besprekorno paDjivim odnosom prema pacijentu
pomognemo da svako uevrsti osjaaj sigurnosti u kapacitete na geg zdravstvenog sistema, a time i
nage Driave. Tu smo, prije svega na terenu odgovornosti za, kako sam veé pomenuo adekvatnu
organizaciju sistema, autoritativno upravljanje ustanovama i predani profesionalni rad svakog
ljekara i medicinskog radnika. Zato, neeu oklijevati da u skladu sa svojim nadlanostima, zatraim
najstroie sankcije za propuste kojih, posebno u ovom vitalno vanom i osjetljivom podsistemu ne
smije biti.

Poslancee Simovitu,

U Va gem obrazlaenju ste dio panje posvetili ostavci ministra Radunoviea, ona je, kako ste i sami
kazali, emn ne samo ljekara humaniste, nego i eovjeka visokih moralnih i profesionalnih kvaliteta, i
potez koji nas opominje da svakodnevno izo gtreno analiziramo vlastitu odgovornost neposrednu
iii objektivnu, kako hi doprinijeli ne samo predupredivanju te gkih, 6ak i traglenih posljedica, nego
i objektivno doprinosili afirmaciji principa odgovornog i kompetentnog drugtva.
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